
Záznam z jednání OBK

Stát: Česká republika Místo: JE Dukovany

Organizace (plný název, zkratka, adresa, telefon, fax):
Občanská bezpečnostní komise - OBK 

Datum (od - do):  19. 5.2008 – 14.00 – 17.00, JE Dukovany

Čs. účastníci (příjmení, jméno, titul, organizace/útvar, funkce):

Přítomni:   

Bořivoj Župa – předseda 
Jiří Kostelník - člen, (Ekoregion 5)
Vladimír Černý - člen (Rouchovany) 
Miloš Kudera - člen (Dukovany)
Ladislav Marek - člen (Energoregion 2020))
Marcela Smekalová – členka (Energoregion 2020)
Antonín Mlynář – člen (Energoregion 2020)

Za ČEZ – Zdeněk Linhart, Jaroslav Vlček, Petr Spilka, Petr Rydlo-omluven, Petr Velebil, Jaromír 
Mariánek-omluven, Petr Zlámal, Pavel Nechvátal-omluven, Jarmila Horáková, Zdeňka Ošmerová, Jiří 
Kančo
                  

Název akce:
2. řádné zasedání OBK / 2008 

1. Exkurze na Čerpací stanici Jihlava
Za doprovodu a odborného výkladu VS technologa provozu-SO a VO II, pana Jiřího Kančo se 
členové OBK zúčastnili prohlídky Čerpací stanice Jihlava.

2. Úvod, zahájení
P. Župa, předseda OBK zahájil 2. řádné zasedání OBK v roce 2008 přivítáním pana ředitele, všech 
členů, jejich partnerů EDU. Poděkoval za možnost exkurze na ČS Jihlava.

3. Informace o připravované zahraniční pracovní cestě – Korporace TVEL – p. Spilka
Při zahraniční pracovní cestě OBK v roce 2008 se její členové zúčastní prezentace ruské firmy 
TVEL a exkurze do výrobního závodu Mashinostrojitelny závod Electrostal, který je výrobcem 
paliva pro JE Dukovany.
Termín je plánován na 9. – 12. 9.2008, jeho potvrzení bude do pátku 23. 5.2008.
Všichni účastníci byli požádání o zaslání potřebných dat a scanu pasů pro vyřízení pozvání. 
Současně byla podána informace k udělení víza do Ruska (fotografie, vízová anketa)
Byl předán předběžný návrh a harmonogram cesty. Další informace budou zasílány průběžně e-
mailem.

4. Projednání témat podzimního burčákového semináře – p. Spilka, p. Župa

Návrh termínu: 17.10.2008
P. Župa požádal přítomné o návrh témat, které budou předmětem tradičního podzimního semináře 
OBK. Téma semináře z roku 2007 „V poločase“ bylo velmi aktuální a dalo podnět mnoha institucím 
k projednávání budoucnosti jaderné energetiky. 
Návrhy přítomných:
Spilka - Téma letošního semináře by mohlo zahrnout současnou problematiku EDU, spojenou 



s náborem nových pracovníků a potřebou nových zaměstnanců elektrárny 
Navázat na loňské téma, určit potřeby přímo obcí v souvislosti s rozvojem energetiky, potřeba 
nového ubytování, potřeba zaměstnanosti partnerů.
Linhart - Podmínky na rozvoj jaderné energeticky v ČR. Jednou z nich je právě potřeba mladých 
kvalifikovaných pracovníků, s tím související sociální zázemí rodin.
Mlynář – otázka 21. století, zajištění energie,  navrhuje pozvat předsedu Hospodářského výboru 
Senátu a další politické činitele
Horáková – navrhuje pozvat zástupce Úřadu práce Třebíč ředitele škol (od základních až po 
vysoké) z okolí EDU, kteří by byli seznámeni s plány, potřebami a vizí EDU
Marek – potřeba vysoké informovanosti veřejnosti o aktuálních problémech v souvislosti 
s rozšiřování a pokračováním provozu EDU
Kostelník – důležitost upozorňování na potřeby dalšího rozvoje JE v regionu EDU „ze zdola“, 
Spilka – potřeba nových pracovníků – mezinárodní zkušenosti v této oblasti 
Kudera – pozvat zástupce politických stran, zástupce Strany Zelených a diskutovat s nimi dopady 
ukončení provozu JE Dukovany, nepodpory rozvoje jaderné energetiky. Upozornil na vhodný výběr 
tématu pro seminář v souvislosti s cílem a posláním OBK.
Černý – upozornil na volbu termínu pro konání semináře z hlediska konání voleb do krajských 
zastupitelstev v říjnu 2008

     
Závěr: OBK pověřuje předsedu OBK k organizování  semináře a ke krokům spojených s organizací.
Dále OBK pověřuje předsedu k e-mailovému předložení seznamu pozvaných účastníků všem členům 
OBK a rozeslání pozvánek (dle doplněného a odsouhlaseného seznamu) na seminář.

Návrh programu semináře, zvacího dopisu a  seznamu pozvaných účastníků předkládá předseda OBK 
v rámci pověření jako  přílohu tohoto zápisu.

5. Různé

5.1.  Výroční zpráva Skupiny ČEZ za rok 2007
Členům OKB předána Výroční zpráva Skupiny ČEZ za rok 2007.

5.2. Vlček – informace o provozu

• Ukončení odstávky na 2. bloku – celková délka 64,6 dní
• výkon bloků k datu 19. 5.2008 – 1., 3. a 4. blok – 100 %, 2. blok 99, 5%

5.3. P. Černý
Dotaz na zapojení starostů a OBK při Havarijním cvičení ZÓNA 2008. 
Cvičení bude probíhat ve dnech 26. – 28.11.2008, v rozsahu: 1. den bude prohíhat na EDU, 2. den 
budou zapojeny složky integrovaného záchranného systému a 3. den i Vláda ČR
O dalších podrobnostech bude p. Velebil informovat průběžně.

5.4. p. Župa
       Možnost uspořádat exkurzi do Dolní Rožínky v průběhu měsíce srpna 2008.

V Dukovanech dne  19. 5.2008

Zapsala: Zdeňka Ošmerová         ………………………………………….
 
Schválil : Zdeněk Linhart – ŘEDU ……….………………………….

Odsouhlasil: Petr Spilka, Bořivoj Župa, Jaroslav Vlček …………………..…………………………………

-

Rozdělovník: ŘEDU, členové OBK a partneři OBK



Příloha č. 1

Kontakt  mezi členy OBK a odbornými partnery  EDU

OBK Kontakty EDU Kontakty Oblast
p. Župa
předseda OBK

atelier.radost@seznam.cz
t. č.: 733 651 387

p.Mariánek jaromir.marianek@cez.cz
t. č.: 561 10 2208, 
        724 505 827

Elektro

p. Kudera
starosta obce 
Dukovany

kudera.dukovany@tiscali.cz
t. č.: 724 187 450

p. Vlček jaroslav.vlcek@cez.cz
t. č.: 561 10 2841
        602 216 354

Výroba

p. Černý 
starosta obce 
Rouchovany

obec.rouchovany@quick.cz
t. č.: 602 567 878

p. Velebil petr.velebil@cez.cz
t. č.: 561 10 4681

Havarijní 
připravenost

p. Kostelník
starosta obce 
Mohelno

obec.mohelno@worldonline.cz
t. č.: 602 788 585

p.Nechvátal pavel.nechvatal@cez.cz
t. č.: 561 10 2247
        602 619 179

Ekologie,
bezpečnost

p. Mlynář
starosta města 
Hrotovice
za E2020

Starosta@hrotovice.cz
t. č.: 724 185 924

p. Zlámal petr.zlamal@cez.cz
t. č.: 561 10 2224
        724 505 830

MaR

p. Marek
starosta obce 
Zakřany
za E2020

ladislav.marek@zakrany.cz
t. č.: 724 185 234

p. Rydlo peter.rydlo@cez.cz 
t. č.: 561 10 4856
        602 612 759

Jaderná a 
radiační 
bezpečnost

pí Smekalová
starostka obce 
Rapotice
za E2020

obec@rapotice.cz
t. č.: 725 101 432

Pí. 
Horáková

jarmila.horakova@cez.cz
t. č. 561 10 5514
       602 187 474

Personál



Příloha č. 2

Návrh programu a názvu semináře:

Název:  - Vlivy "Jaderného stopu"

Termín a místo konání:  - Sporthotel Hrotovice, resp Penzion a Pivovar, Dalešice,  
 - Termín před krajskými volbami 19.10.2008.

Program semináře a návrh přednášejících (konečné uspořádání bude zohledňovat skutečná témata 
přednášek):

1. 10.00  Úvod - B. ŽUPA, shrnutí historie EDU a OBK,  výsledky semináře 2007  "V poločase"  
(Nástin obsahu- Naučili jsme se během 12 let spolu komunikovat a sledovat bezpečnost 
EDU i její předpoklady.  V loni  jsme hodnotili spolupráci s EDU v polovině předpokládané 
životnosti a ptali se co bude dál.  Vláda ČR  vstoupila svým programovým prohlášením a 
"Jaderným stopem" nevědomky do místních problémů a  do bezpečnosti lokality).

2. 10.20   Výsledky Pačesovy komise (V.Pačes, P. Otčenášek, ....)
3. 10.45  Film a  přednáška   SRN a Atomaustieg (Grunda, ....host z Rakouska, SRN, ENEL-

Slovensko)  Zkušenosti ze zahraničí, Itálie, SRN,  nedostatek kvalifikovaného personálu a 
problematika bezpečného provozu

Přestávka 

4. 11.30   Nedostatek kvalifikovaného personálu - Světové zkušenosti  (Drábová)
5. 12.00   Jádro s pozastavenou budoucností  (Kudera, Černý, Jonáš, Mlynář, Zahradníček) 

Administrativní rozhodnutí ve vládním prohlášení má dopady na okolí EDU,  bezpečnostní 
aspekty plynoucí z vytváření umělé  "jaderné recese".  Ztížení náboru nové pracovní síly a 
předávání znalostí nové generaci odborníků.

Přestávka na oběd

6. 13.30   Jak ze slepé uličky (Kudera, Černý, Jonáš, Mlynář)
7. 14.00   Příspěvek,"Divoká karta" - související témata  (Bursík, Strejček, rektor technické 
                školy, A.John )
8.  14.30  Diskuse
9.  16.00  Ochutnávka Svatomartinského 2008



Příloha č. 3

Návrh dopisu - výzva k účasti  

(Předseda OBK doporučuje preferovat osobní setkání oslovovaných odborníků):

Věc:  podzimní seminář OBK,  Vlivy "Jaderného stopu"  

Vážená paní (ý) pane ............

Občanská bezpečnostní komise při JE Dukovany (OBK) vznikla v roce 1996  během diskusí obcí a 
Jaderné elektrárny Dukovany (EDU) o bezpečnosti jaderných zařízení v lokalitě EDU.  
Smyslem OBK je provádění nezávislé občanské kontroly provozu jaderných zařízení, jejich srovnání s 
odpovídající mezinárodní praxí a informování veřejnosti o těchto poznatcích.

OBK pořádá pravidelné podzimní semináře na různá témata, která zajímají  občany žijící v okolí 
Jaderné elektrárny Dukovany. Letos zvolila OBK tématiku vlivu "Jaderného stopu" obsaženého v 
programovém prohlášení vlády ČR. Tento administrativní "Stop" má ve svých důsledcích dopady na 
nábor nového personálu a delší trvání "Stopu" by mohlo mít dopad na bezpečnost provozu stávajících 
zařízení. Pokud bude český "Stop" zrušen musí seminář reagovat na souvislosti s  administrativními 
překážkami v jaderné energetice v sousedních státech, odkud můžeme očekávat tlak na zaměstnání 
odborníků z české technické a  zvláště jaderné komunity. 

Tento fakt, jako lidé žijící vedle jaderné elektrárny, nemůžeme přejít bez povšimnutí. Jaderná 
energetika není odvětvím, kde bychom mohli nahradit odchody kvalifikovaných pracovníků do důchodu 
a úbytek z jiných příčin rychlým přísunem nekvalifikovaných sil ze zahraničí.  Pokud by šlo o náhradu 
zahraničními zkušenými odborníky, přesouvali bychom pouze do jiných zemí svůj vlastní problém. 
Seminářem "O jadernému stopu", chceme otevřít toto téma a upozornit veřejnost a zvláště politickou 
reprezentaci na souvislosti a dopady, které také plynou z politických rozhodnutí.

Domníváme se,  že k uvedenému tématu máte co říci a proto vás oslovujeme s prosbou o účast na 
tomto semináři. Velmi bychom uvítali, kdybyste mohli k tématu přispět i vlastní15-30minutovou 
prezentací problematiky, kterou s vámi rádi podrobněji prodiskutujeme.  Navrhujeme výše …..uvedený 
pořad semináře.  Pokud máte k tématu jiný vhodný příspěvek,  budeme vám vděčni za jeho zaslání, 
abychom jej mohli správně zařadit.
Z pracovní části  semináře bude vytvořena publikace a záznam na CD, který bude zaslán všem 
účastníkům semináře 

V Dukovanech 19.5. 2008

Ing. B. ŽUPA,  Předseda OBK



Příloha č. 4

Návrh pozvaných účastníků semináře 2008  Vlivy "Jaderného stopu"  :

Seznam účastníků:
OBK - Ing. Bořivoj Župa (Příspěvek)

Miloš Kudera  (Příspěvek)
Ing. Vladimír Černý (Příspěvek)
Jiří Kostelník (Příspěvek)
Ing. Marcela Smekalová
Antonín Mlynář (Mikroregion) (Příspěvek)
Ladislav Marek
Ing. Jaroslav Vlček 
Ing. Peter Rydlo
Ing. Pavel Nechvátal
Ing. Jaromír Mariánek
Ing. Petr Zlámal
Ing. Petr Spilka
Petr Velebil

ČEZ -    Ing. Zdeněk Linhart (Příspěvek, životnost a vyřazování)
Ing. Ivo Kouklík (Příspěvek, nový zdroj)
Ing. Daneš Burket
Ing. Vladimír Hlavinka
Křítková
Kříž
Dufková

Sdružení Operátoři EDU (Friedrich +   dva zástupci) 
Sdružení Jihočeští Taťkové  (Zronek, Tyc…dva zástupci) 

SÚRAO – Ing. Duda 
SÚJB – Ing. Dana Drábová (Příspěvek)
MPO - (Příspěvek)
MŽP ??  HK-Třebíč, Brno, Znojmo
ÚJV Řež, a. s.  -  Ing. Aleš John
Pačesova komise (Pačes, Otčenášek)

Vítězslav Jonáš – senátor (Příspěvek)
Kandidáti na senátory Znojmo
Kandidáti do krajských zastupitelstev

Ing. Pavel Kováčik – poslanec
Mgr. Marta Bayerová
…..

Hejtmani krajů Vysočina, JmK (Příspěvek-stanovisko kraje)

Zástupci okolních obcí EDU:
Horní Dubňany – Jiří Stanislav 
Slavětice – Jan Drexler 
Rešice – Ing. Bohuslav Šumpela 
Hrotovice,Višňové – Jan Daniel (Mlynář byl za E2020 zvolen za dalšího člena OBK)

Obce s rozšířenou působností II:
Ivančice – Ing. Vojtěch Adam
Rosice – Ing. Petr Klíma
Náměšť nad Oslavou – Vladimír Měrka  (Příspěvek, proinvestiční změny zákonů) 
Moravský Krumlov – Ing. Jaroslav Mokrý

MÉDIA    Všechna dle seznamu adres
ŠKOLY Ředitelé středních a některých základních škol  (spolupracující)
ÚŘADY ÚP – ředitelé
POLITICI Zástupci stran(SZ a další kandidující strany)


